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Dagsorden til byrådets møde 
Onsdag den 21/9 1988, kl. 19.00 i 
byrådssalen på rådhuset.

Medlemmer: Gitte Schønemann
Hanne Kyvsgaard 
F. Theill Hansen- 
Lone Ph. Nielsen 
Bent Olsen 
Lise Lotte Due 
Jørn Poulsen
Birgit Bangshof Mortensen
Kim Rockhill
Hans Jørgen Mortensen
Orla Hansen
Anni Skov
Anders Clausager

Fra administrationen:

Lisbeth Lemmich 
Ingrid Hansen

Bemærkninger:
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Udvalgsdagsordener
Til byrådets orientering.
Dagsordener fra afholdte møder i følgen
de udvalg er udsendt tidligere.
Ejendomsudvalget - den 31. august 
Teknisk udvalg - den 25. august 
Kulturelt udvalg - den 29. august 
Socialudvalget - den 30. august 
Økonomiudvalget - den 26. august samt den

7. og 13. september
Hovedudv. for adminstr. - den 9. august 
Hovedudv. for soc. omr. - den 11. august 
Hovedudv. for tekn. omr. - den 16. august 
Fællesudvalget - den 9. august

kl. 19.00
i byrådssalen
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Forlængelse af tidsbegrænset personlig 
tilladelse til helårsbeboelse af sommer
hus
J.nr. TF 01.07.04P21.03
Miljøankenævnet meddelte den 7. marts 
1985 personlig tilladelse til helårsbebo
else af sommerhuset på ejendommen Mågevej 
2, matr. nr. 6-k Sønderby by, Selsø for 
en periode af 5 år.
Ejerne har nu søgt om personlig tilladel
se til fortsat helårsbeboelse udover den 
af Miljøankenævnet fastsatte tidsfrist. 
Ejendomsudvalget anbefaler på møde den 
31. august 1988, at der meddeles person
lig tilladelse til helårsbeboelse af e
jendommen Mågevej 2 udover Miljøankenæv
nets fastsatte tidsfrist, der er den 7. 
marts 1990.
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Opførelse af dobbelthuse på matr, nr.
26-a m.fl. Skuldelev by, Skuldelev
J.nr. TF 01.03.03G01
De fremtidige ejere af parcel 2-5 af o
vennævnte ejendom har fremsendt ansøgning 
om tilladelse til opførelse af dobbelt
huse på ovennævnte parceller.
Det er umiddelbart tilladt at opføre par
celhuse opdelt i 2 ejerlejligheder på 
samme grund, hvis blot bebyggelsesprocen
ten ikke overstiger 25. Derimod kræver 
det dispensation fra lovens minimums
grundstørrelse på 700 m2 at opdele grun
dene matrikulært.
Ejendomsudvalgets afvisning af tidligere 
ansøgning om tæt-lavt byggeri var 
begrundet i tilkørselsforholdene set i 
forhold til det mulige antal lejligheder. 
Disse er lige ringe hvad enten der bygges 
4 fritliggende 2-familiehuse eller matri
kulært opdelte dobbelthuse.
Ejendomsudvalget vedtog på møde den 31. 
august 1988 at anbefale, at der gives 
dispensation til opførelse af dobbelthuse 
på betingelse af, at vejadgang udføres 
i min. 6,0 m 's bredde i hele vejlængden. 
Spørgsmålet om vejforhold er oversendt 
til teknisk udvalg.
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4. Godkendelse af SKEMA-3 og monteringslån 
for UNGBO - Skibby, Hovedgaden 36
J.nr. TF 03.02.05056
I forbindelse med færdiggørelsen af oven
nævnte byggeri har Landsforeningen Ungbo 
fremsendt byggeregnskab i form af SKE- 
MA-3 til godkendelse. Byggeregnskabet 
balancerer med kr 2.751.842,-, hvilket 
svarer til en overskridelse af SKEMA-2 
anlægssummen med ca 3 %. Der er endvide
re fremsendt regnskab på kr 45.273,- på 
monteringslån. Dette beløb svarer til 
det oprindeligt godkendte lån. 
Ejendomsudvalget anbefaler på møde den 
31. august 1988, at SKEMA-3 og monterings 
regnskabet godkendes med forbehold for 
færdiggørelse af udenomsarealer. 
Økonomiudvalget anbefaler i møde den 
13. september 1988 ejendomsudvalgets 
indstilling overfor byrådet.
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Endelig vedtagelse af kommuneplantillæg 
nr. 3
J.nr. TF 01.02.03P16
Forslag til kommuneplantillæg nr. 3 for 
Venslev landsby har været offentliggjort 
i 8 uger, og der er ikke indkommet indsi
gelser .
Ejendomsudvalget anbefaler på møde den 
31. august 1988, at kommuneplantillæg nr. 
3 vedtages endeligt.
Økonomiudvalget fremsender i møde den 
13. september 1988 ejendomsudvalgets 
indstilling til byrådet med anbefaling.
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6. Forslag til ophævelse af lokalplan nr. 
55
J.nr. TF 01.02.05P16/55
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Salget af erhvervsgrunde i Hanghøjgård- " 
udstykningen har vist en stor interesse - 
for større erhvervsgrunde, hvorimod der 
ikke har været interesse for at erhverve 
småparceller. For at opnå en hensigtsmæs-~ 
sig udbygningstakt og nogle regulære -
grundstørrelser, har det været nødvendigt 
at inddrage lidt af småparcelområdet til 
almindelige erhvervsgrunde. Der har i ~
salgssituationerne ikke været mulighed -
for at foretage den reglementerede dispen-- 
sationsprocedure, men da det har drejet 
sig om mindre afvigelser har hensynet til * 
kommunens fremtidige erhvervsliv vejet -
tungere. Det er dog stadig muligt at gen
nemføre ca halvdelen af småparcelprojek- 
tet.
På baggrund af ovenstående foreslår for- - 
valtningen, at lokalplan nr. 55 ophæves, 
og at lokalplan nr. 49 igen kommer til 
at gælde for området. '
Det er blevet oplyst fra planstyrelsen, - 
at ophævelse af lokalplanen skal følge 
den normale lokalplanprocedure med: ved
tagelse af forslag i byrådet - 8 ugers ' 
offentlighedsfase - endelig vedtagelse -
i byrådet.
Ejendomsudvalget anbefaler på møde den 
31. august 1988, at lokalplan nr. 55 op- ' 
hæves samt at lokalplan nr. 49 for det - 
samme område igen træder i kraft.
Økonomiudvalget fremsender i møde den 
13. september 1988 ejendomsudvalgets 
indstilling til byrådet med anbefaling.
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Endelig vedtagelse af lokalplan nr. 60 
- Sølvkær III
J.nr. TF 01.02.05P16/60
Forslaget til lokalplan nr. 60 - Sølvkær 
III har været offentliggjort i 8 uger, 
og der er ikke indkommet indsigelser. 
Ejendomsudvalget anbefaler på møde den 
31. august 1988, at lokalplan nr. 60 ved
tages endeligt.
Økonomiudvalget fremsender i møde den 
13. september 1988 ejendomsudvalgets 
indstilling til byrådet med anbefaling.
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Zonelovstilladelse og dispensation til 
udstykning og boligbebyggelse på ejendom
men matr, nr. 30 Østby by, Selsø
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J.nr. TF 01.03.03G01
Ejeren af ovennævnte ejendom genfremsen- . 
der ansøgning om deling af matr. nr. 30 
i 2 boligparceller. Ved at forandre 
nordskellet uden om garagebygningen har ‘ 
boligparcellen fået et areal på 625 m2. .
Da ejendommens samlede areal er 1379 m2 
kan den ikke deles, således at der bli
ver 2 byggegrunde, der opfylder lovens " 
minimumskrav på 700 m2. .
Den ansøgte nye byggegrund er ikke udlagt 
i lokalplan nr. 35 - Østby. Når man be
tragter størrelsen og kvaliteten af de " 
boligparceller, der er udlagt i kommunens - 
landsbylokalplaner, må man konkludere, 
at hvis udstykningsønsket var fremkommet 
i forbindelse med lokalplanens udarbej- " 
delse, ville det sandsynligvis være blevet 
afvist. Såfremt der gives dispensation 
og zonelovstilladelse til det ansøgte, 
skal dispensationen til høring i hele ' 
lokalplanområdet, samt i bylauget. Ansø- - 
ger kan pålægges at betale udgifter til 
porto.
Ejendomsudvalget anbefaler på møde den ' 
31. august 1988, at ansøger tilskrives, - 
at der ikke kan bevilges zonelovstilla
delse, fordi den nye boligparcel ikke er 
udlagt i lokalplan nr. 35, og at udvalget 
ikke kan gå ind for en dispensation fra 
lokalplanen, da restparcellen ikke over
holder lovens minimumskrav på 700 m2. 
Hanne Kyvsgaard indtager særstandpunkt

fortsættes....
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8. Fortsat
og begærer sagen i byrådet. 
Økonomiudvalget den 13. september 1988: 
Birgit Bangshof Mortensen og Hans Jørgen 
Mortensen anbefaler ejendomsudvalgets 
indstilling overfor byrådet.
Gitte Schønemann og Lone Ph. Nielsen 
anbefaler, at der gives dispensation i 
henhold til ejerens ansøgning.
Bent Olsen ønsker at afvente stillingta
gen til byrådsmødet, idet han bemærker, 
at administrationen burde have oplyst, 
at adskillige beboelsesejendomme i Østby 
har et langt mindre grundareal.
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9. Venslev Søpark - Ny regnvandsledning
Journal nr. TF 06.01.02005
Forvaltningen har accepteret et tilbud 
fra Andelsbebyggelsens entreprenør, Bør
ge Andersen på kr. 38.000,- + moms for 
etablering af en ny 040 cm regnvandsled
ning over bebyggelsens område.
Der søges nødvendig anlægsbevilling til 
arbejdets udførelse.
Ledningsarbejdet foreslås financieret 
over konto 052 00 837 07, Detailkloake
ring, hvor der er afsat et rådighedsbe
løb på kr. 150.000,-.
Teknisk udvalg indstiller på møde den 
25. august 1988, at der ydes nødvendig 
anlægsbevilling på konto 052 00 837 07 
på kr. 38.000,-.
Økonomiudvalget fremsender i møde den 13 
september 1988 teknisk udvalgs indstil
ling til byrådet med anbefaling.
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Forslag til regionplantillæg 1988 vedr. 
vandindvinding og vandforsyning.
Journal nr. TF 13.02.01/01.01.02P17

4565
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Hovedstadsrådet har på møde den 17. juni 
1988 godkendt Forslag til regionplantil
læg 1988 vedr. vandindvinding og vandfor
syning. Forslaget udsendes i en 2 måne
ders offentlighedsperiode, og eventuelle 
bemærkninger skal fremsendes til Hoved
stadsrådet inden den 1. oktober 1988. 
Hovedstadsrådet udsendte i 1986 forslag 
til regional vandindvindingsplan (PD 
410) til offentlig høring, og på bag
grund af en vurdering af høringsbesvarel
serne har Hovedstadsrådet udarbejdet PD 
445 og PD 446 og den foreliggende regio
nale plan.
Der er ikke foretaget afgørende ændrin
ger i forhold til det tidligere planfor
slag, dog er prognosen for vandforbrug 
ændret fra 1.681.000 kbm. (1996 i for
slaget) til 1.417.000 kbm (1997 i pla
nen) for Skibby kommune. Ændringen vedrø
rer bolig og fritid. Kommunen skal udar
bejde vandforsyningsplan indenfor de an
givne rammer. Skibby kommunes indsigelse 
i 1986 angående vandindvinding af over
fladevand til vanding af specialafgrøder 
er ikke blevet efterkommet. Planen lyder 
fortsat "Vanding med overfladevand bør 
bringes til ophør".
PD 445 og PD 446 ligger i sagen.
Teknisk udvalg indstiller på møde den 
25. august 1988, at byrådets bemærkning 
af 21. maj 1986 fastholdes: "I det om
fang og i de perioder med rigelig over-
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Fortsat
fladevand, bør der kunne gives tilladel
se til indvinding af overfladevand, især 
til vanding af specialafgrøder i henhold 
til bemærkningerne side 6- landbrugsplan
lægning . Dog altid under hensyntagen til 
de økologiske forhold".
Vedr. hensynet til vådområder, ønskes 
der stadig tilladelse til vandindvinding 
til specialafgrøder og kvæghold indenfor 
500 m. grænsen.
Økonomiudvalget fremsender i møde den 
13. september 1988 teknisk udvalgs ind
stilling til byrådet med anbefaling.

B Y R Å D S M Ø D E



Vedr. øjeblikkelig ophør af grusgravs
drift i Skuldelev grusgrav.
Journal nr. TF 05.08.04G01
I forbindelse med udarbejdelse af retab
leringsplanerne for Skuldelev grusgrav 
er teknisk forvaltning blevet opmærksom 
på omkostningerne ved at opfylde retable
ringskravene, som er stillet i Hoved
stadsrådets gravetilladelse af 20. januar 
1986.
Forvaltningen ønsker beslutning om een 
af følgende 3 driftsformer.
a) Øjeblikkelig ophør af gravning.
b) Begrænset gravning + delvis retable

ring påbegyndes.
c) Spredt gravning over hele området. 
Teknisk udvalg vedtog på møde den 25. 
august 1988, at man kan tilslutte sig 
driftsform a), d.v.s. Øjeblikkelig ophør 
af gravning.
Økonomiudvalget fremsender i møde den 
13. september 1988 teknisk udvalgs ind
stilling til byrådet med anbefaling.
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Opløsning af Skibby børne- og ungdoms
brude
J.nr. SF 16.04.00.
Skrivelse af 29. juni 1988 fra formanden 
for børnegruppen om, at gruppen opløses. 
Børnegruppen blev oprindeligt nedsat af 
byrådet på mødet den 21. juni 1987 med 
den opgave, a_t beskrive de eksisterende 
lokale tilbud og aktiviteter for 0-18 
årige, at opstille en eller flere fremti
dige modeller til løsning af kommunens 
samlede forpligtigelser/muligheder på om
rådet, og at fremkomme med et idekata
log.
Referater fra gruppens møder er løbende 
tilgået såvel socialudvalget som social
forvaltningen.
Socialudvalget anbefaler i mødet den 30. 
august 1988 med baggrund dels i den fo
religgende skrivelse fra børne- og ung
domsgruppen og dels i det hidtidige for
løb, således som dette kan udledes af 
referaterne fra gruppens møder, at den 
nedsatte gruppe opløses.
Økonomiudvalget fremsender i møde den 
13. september 1988 socialudvalgets ind
stilling til byrådet med anbefaling.



Åbningstiden i børnehaverne 
J.nr. SF 16.04.00.
Byrådet principgodkendte i mødet den 22. 
juni.1988 at der med virkning fra 1. au
gust 1990 blev indført følgende åbnings
tid i børnehaverne:
Skuldelev børnehave kl. 6.00 - 17.00.
En af bh. i Skibby kl. 6.30 - 17.00.
En af bh. i Skibby kl. 7.00 - 17.30.
Hovedsamarbejdsudvalget for det sociale 
område behandlede sagen på mødet den 11. 
august og henviste til den udtalelse, der 
fremkom ved drøftelse af sagen på mødet 
den 5. maj 1988.
Socialudvalget har i mødet den 30. august 
1988 vedtaget, at fremsende sagen med 
nedenstående bemærkninger:
Bent Olsen og Lone Ph. Nielsen:
Fremsendes med anbefaling af, at ændret 
åbningstid gennemføres som principvedta- 
get + at administrationen optager for
handling med de berørte organisationer. 
Birgit Bangshof Mortensen og Anni Skov 
indtager særstandpunkt, idet de ønsker 
at fastholde den nuværende åbningstid. 
F.Theill Hansen var fraværende med af
bud.
Økonomiudvalget anbefaler i møde den 13, 
september 1988, at ændret åbningstid gen
nemføres som principvedtaget, samt at 
administrationen optager forhandling med 
de berørte organisationer.
Birgit Bangshof Mortensen og Hans Jørgen 
Mortensen indtager særstandpunkt, idet 
de ønsker at fastholde den nuværende åb
ningstid.
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14. Konvertering af timer på plejehjemmet 
Nordhøj/De gamles Hjem

FormandensOnsdag den 21. septembe iPitialer:
1988

kl. 19.00
i byrådssalen

J.nr. SF 16.07.00
Ansøgning af 18. august 1988 fra pleje
hjemmet om tilladelse til at konvertere 
16 sekretær timer til 14 sygeplejesketi- 
mér.
Den ansøgte konvertering vil udgiftsmæs
sigt være neutral.
Socialudvalget vedtog i mødet den 30. 
august 1988 at fremsende sagen med anbe
faling.
Økonomiudvalget fremsender i møde den 
13. september 1988 socialudvalgets ind
stilling til byrådet med anbefaling.
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15. Drøftelse af overgangen fra plejehjem 
til ældreboliger på De gamles Hjem
J.nr. SF 16.07.00.02.
Socialforvaltningen har foreslået, at 
visitation til De gamles Hjem sættes i 
bero, indtil der opstår ledige ældreboli
ger på De gamles Hjem.
Socialudvalget anbefaler i mødet den 30. 
august 1988 forvaltningens indstilling. 
Økonomiudvalget fremsender i møde den 
13. september 1988 socialudvalgets ind
stilling til byrådet med anbefaling.
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Genbesættelse af stillingen som socialchef
Socialinspektøren har opsagt sin stilling 
til fratrædelse pr. 30. september 1988. 
Økonomiudvalget drøftede på sit møde den 
13. september 1988, om man ønsker at anven
de konsulentfirma i forbindelse med genbe
sættelse af stillingen.
Kommunaldirektøren har kontaktet et firma, 
som kan påtage sig opgaven og oplyser, at 
prisniveauet vil ligge på ca. kr. 50.000 
excl. moms.
Økonomiudvalget vil på møde den 20/9-88 
få forelagt forslaget til godkendelse. 
Administrationen kan ikke anvise finansie
ring af udgiften.
Økonomiudvalgets flertal (A + V) indstil
ler i møde den 13. september 1988, at der 
anvendes konsulentbistand i forbindelse med 
besættelse af stillingen som socialchef, 
og indstiller den fornødne tillægsbevil
ling .
Økonomiudvalgets flertal godkender i møde 
den 20. september 1988 i princippet det 
fremsendte oplæg, dog med følgende rettel
ser :
ad 1 afsnit 3: Som andet medlem af social
udvalget udpeges Birgit Bangshof Mortensen 
Ad 8: Der indkaldes gerne 4 ansøgere.
Ad 9 afsnit 3: Fra politisk side deltager 
1 fra hvert parti. Specifikation af øvrige 
repræsentation forelægges på oktober mø
det .
Økonomiudvalgets flertal (A + V) indstil
ler, at der gives nødvendig tillægsbevil
ling til konsulentbistand.
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Fortsat
C indtager særstandpunkt, idet de på bag
grund af kommunens økonomi finder det rig
tigst at anvende samme fremgangsmåde som 
ved: ansættelse af økonomichefen. 
Kommunaldirektøren tager kontakt til konsu
lentfirma vedrørende prisen.
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f#. Anmodning om orlov fra byrådsarbejdet
Byrådsmedlem Lone Ph. Nielsen anmoder om 
orlov fra byrådsarbejdet i perioden 1/10 
- 31/12-88 grundet et særdeles stort ar
bejdspres i sin private virksomhed.
I forbindelse med orlovsperioden vil der 
ske ændring af udvalgsbesættelser, idet 
Lone Ph. Nielsen er medlem af økonomiudval
get og socialudvalget.
Lone Ph. Nielsen fortsætter i ligningskom
missionen.
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Fordeling af flygtninge i Frderiksborg Amt 
J.nr. BK 00.10
Sagen forelægges til efterretning.
Byrådet vedtog på sit møde den 17/8-88 at 
fremsende en udtalelse til Kommunefor
eningen i Fr.borg Amt til rapport om lige
lig fordeling af flygtninge/flygtningeud- 
gifter i amtet.
Kommuneforeningen meddeler i skrivelse af 
25/8-88, at af de modtagne besvarelser fra 
kommunerne vurderes der at være en generel 
positiv indstilling til forslagene. 
Kommuneforeningens bestyrelse finder det 
hensigtsmæssigt at afvente folketingets 
vedtagelse af loven om den økonomiske ud
ligning af udgifterne til flygtninge, før 
der tages endelig stilling til rapportens 
forslag.
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lov om butikstid 
j.nr. BK 22.03
Sagen forelægges til efterretning.
Byrådet har på møder den 16. marts og 18. 
maj 1988 vedtaget at give butikker i Fer
slev og Venslev dispensation fra lov om 
butikstid § 5 for kalenderåret 1988.
Disse dispensationer er af Butikshandelens 
Fællesråd indanket for Butikstids-Ankenæv
net, som på møde den 19. august 1988 har 
besluttet at ophæve byrådets afgørelser 
af 16/3 og 18/5 1988. Nævnet udtaler, at 
der ikke i § 5 i lov om butikstid ses at 
være hjemmel til den udvidede områdeaf
grænsning, idet Ferslev og Venslev byer 
efter nævnets opfattelse ikke er områder, 
der i det væsentlige benyttes til sommer- 
og week-endophold eller kan sidestilles 
med sådanne områder, og idet der i Velle- 
rup by er tilstrækkelig indkøbsmulighed 
for beboerne i Vellerup Sommerby.
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